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Napirenden 

I k i m y elem 
Az országgyűlési képviselők Csongrád megyei 

csoportjának üíése 
Szentesen, a baromfifel-

dolgozó vállalat tanácster-
mében tar tot ta meg tegnap, 
hétfőn soros ülését az or-
szággyűlési képviselők 
Csongrád megyei csoport ja . 

Takács Imréné, a képvi-
selőcsoport vezetője köszön-
tő szavaiban üdvözölte a 
csoport m u n k á j á b a n részt 
vevő Labádi Sándort. a 

ütőképességét javító melio-
ráció 45 ezer 800 hektáron 
valósult meg. A mezőgaz-
dasági termelés legjelentő-
sebb környezetvédelmi 
problémája a sertéstelepeken 
képződő nagy mennyiségű 
híg trágya végső elhelyezé-
sének megoldatlansága. 

A vízvédelem egyik gond-
ja : az ivóvízellátás növeke-

szentesd városi pártbizottság dését nem követ te arányosan 
felső t i tkárát , dr. Horváth 
Karolynét, a megyei pártbi-
zottság osztályvezetőiét és 
Molnár Sándort, a Hazafias 
Népfront megyei bizottságá-
nak t i tkárát . Ezután á tad ta 
a szót Mag Pál országgyű-
lési képviselőnek, a szentesi 
Baromfifeldolgozó Vállalat 
igazgatójának, aki az élel-
miszeripar helyzetéről, első-
sorban a baromfi ipari ter-
melés főbb jellemzőiről tá-
jékoztatta képviselőtársait. 
Ennek során részletesebben 
szólt az exportfeladatokról , 
a belföldi piac igényeiről, 
munkaerőhelyzetükről . a 
mezőgazdasági üzemekkel 
kialakítot t kapcsolataikról. 
Mintegy kiegészítésül Szen-
tes élelmiszeriparáról be-
szélt ezután Labádi Sándor, [ 
kiemelve, hogy a baromfife l -
dolgozó vál lalatnak megha-
tározó a szerepe a város 
iparában, maid szóvá tet te 
a te j ipar és a malomipar 
hiányát 

A tájékoztatóval kapcso-
la tban kérdést tett fel, illet-
ve véleményt nyilvánított 
Pusz Márk, Kangyalka An-
tal. dr. Horváth Károlyné, 
Molnár Sándor és Tóth 
László, ma id végül a válla-
lat igazgatója válaszolt a 
fe lmerül t kérdésekre. 

Ezután a környezetvédel-
mi törvény megyei végre-
haj tásáról tá jékozta t ta az 
országgyűlési képviselőket 
dr. Petrik István, a Csong-
rád megyei tanács elnökének 
al talános helyettese. 

Az emberi környezet vé-
delméről szóló 1976. évi II. 
törvény megalkotása a ma-
gyar környezetvédelem fel-
szabadulás utáni történeté-
ben lezárt egy korszakot, 
továbbá lehetővé teszi a ko-
rábban megkezdett állami 
törekvések, s ezek megvaló-
sítását támogató társadalmi 
tevékenység felgyorsítását — 
állápította meg egyebek 
közt tá jékoztatójában a me-
gyei tanács elnökének álta-
lános helyettese, maid azt 
hangsúlyozta, hogy lehetővé 
vál t a környezetkímélő ma-
gatar tásforma kialakulása, 
mely az emberhez méltó 
környezet megteremtését se-
gíti elő. Beszélt ezután a 
megyei környezett és termé-
szetvédelmi bizottság mun-
kájáról . s azokról az intéz-
ményekről, melyeknek fel-
adatkörébe tartozik a kör-
nyezetvédelmi munka vég-
zése. Ugyanakkor hangsú-
lyozta : széles társadalmi 
hát tér is teremtődött . A 
társadalmi szervek, a Haza-
fias Népfront megyei bi-
zottságának koordinálásában 
mind eredményesebben vesz-
nek részt a környezetvédel-
mi feladatok végrehaj tásá-
ban. Legtöbbet folyamatos 
felvilágosító, nevelő munká-
jukkal az állampolgárok 
helyes szemléletének alakí-
tásában segítettek. 

A földvédelemről szólva 
azt hangsúlyozta, hogy 1977 
és 1980 között a műveletlen 
területek nagysága 3278 hek-
tárral csökkent. A romos ta-
nyahelvek újrahasznosítása 
fokozódott, ö t év alat t több 
mint 2100 tanyahelyet szá-
mol tak fel. A talajok ter-

a szennyvízcsatorna-hálózat 
bővülése. A megye 200 lég-
szennyező telephelyeinek fe-
le Szegeden van. 

Megyénkben az országos 
jelentőségű természetvédel-
mi ér tékek védelme a már -
télyi és a pusztaszeri tá jvé-
delmi körzetek megalakítá-
sával befejeződött. 

A települések környezet-
védelmében az összegyűj-
tött szemét elhelyezése a 
legfőbb feladat . Sa jnos me-
gyénkben évente jelentős 
mennyiségű toxikus hulla-
dék is képződik, melynek 

fenntar tsuk a megye kör-
nyezetvédelmi helyzetének 
jelenlegi színvonalát. 

A napirenddel kapcsolat-
ban kifej tet te véleményét 
Ferenczi József, dr. An-
talffy György, aki a megfe-
lelő hatású szankciók' hiá-
nyát emelte ki. Vaüyon Ala-
dárné. Tóth László, aki a 
termálvíz tározásával kap-
csolatos földvédelmi problé-
mákról szólt. Mag Pál, dr. 
Rusz Márk, Takács Imréné. 
A kérdésekre dr. Petr ik Ist-
ván válaszolt. 

Ezután Takács Imréné. a 
parlament őszi ülésszakára 
való felkészülést szolgáló 
tájékoztatót tartott . m a j d 
Mag Pál kalauzolásával a 
képviselők megtekintették a 
baromfifeldolgozó üzemet. 

Délután a 
Tsz-ben látták vendégül me-
gyénk országgyűlési képvi-
selőit. Szabó László, a tsz 
elnöke és a gazdaság veze-
tői közül többen fogadták a 

Szüret Ma: 

Tokajban Lázár György 
Dániába utazik Hétfőn megkezdődött az 

előszüret Tokaj-hegyalján. A 
must már magasabb cukor-
tar ta lmú. mint a múl t év-
ben a szüret befejezésekor 
volt. 

Lázár György, a Minisztertanács elnöke — Anker Jör-
gensen dán miniszterelnök meghívására — szeptember 29-
én, ma, kedden hivatalos látogatásra Dániába utazik. (A 
magyar—dán kapcsolatokról írásunk a 2. oldalon.) 
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előírásszerű elhelyezése meg- vendégeket, és tá jékoztat ták 
oldatlan. feladatokról őket gazdálkodásukról. 
szólva kiemelte: legfonto- program üzemlátogatással 
sabb célkitűzésünk, hogy a ér t véget. 
fejlődéssel lépést ta r tva 

Állami segítséggel 

Fejlesztik a feiiaifeidolgozét 
Huszonhárom millió forint tartalékoltak, s a következő 

állami támogatást — ebből három évben összesen negy-
iizenöt' milliós vissza nem venhét millió forintot fordí-
térí tendő jut tatást — kapott tanak a vállalat fejlesztésé-
a csökkent munkaképességű re. Így lehetővé válik, hogy 
dolgozókat foglalkoztató Sze- a mostaninál kilencvennel 
gedi Fonalfeldolgozó Válla- több csökkent munkaképes-
l a t Az erről szóló szerző- s é g ű dolgozót foglalkoztassa-
dést hétfőn í r ták alá a vál- éves terme-
lalat és az Állami Fejlesztesi ' . 
Bank képviselői. Sa já t erő- , e s i ér téket mintegy 50 mii-
ből is jelentős összegeket lió forint tal növeljék. 

a z m m ^ ^ m 
Sikeres bemutatók — Nyolcszázezer látogató 

A nyáriasan meleg időben zöldség- és élelmiszerboltok, ta a vásár tapasztalatait , 
sokan választották hét végi A Hungarhotels Expo ét- Hangsúlyozta: az idei őszi 

, programként a kőbányai vá- teremben és a dunakömlődi vásár alapvető célja az volt, 
| sárváros meglátogatását. Halászcsárdában a várat lan hogy egyrészt tá jékot tassa a 
I Igen sokan érkeztek vidék- gázszolgáltatási zavar miat t lakosságot a kereskedelem és 

szentesi Árpád ] ről is: az ország minden tá- ugyan felére zuhant a for- a fogyasztási cikk ipar f e j -
járól, így Szegedről, Kapós- galom, ám annál nagyobb lődéséről, a várható belföldi 
várról, Sopronból, Debrecen- volt a tömeg a karcagi árukínálatról , másrészt meg-
ből, Egerből, Tatabányáról ÁFÉSZ propán-bután gázzal ismertesse a javuló export-
hozták a különjára tok az ér- sütő-főző Birkacsárdájában, képességet. Elismerést érde-
rieklődőket. A nagyközönség Óriási sikere volt a kite- mel a kiállítók törekvése az 
elözönlötte a pavilonokat: az lepült Skála Áruháznak, — újdonságra, hasznosak vol-
öltözködési és a lakberende- több mint 14 milliós forgal- tak az élő bemutatók és 
zési bemutatókra különösen muk volt az elmúlt tíz nap megállapítható, hogy javult 
sokan voltak kíváncsiak, így alatt. A vásár egyik fő ér- az árureklámozás, 
az A pavilonban szinte moz- dekességéből, a Bábel-to- Megemlítette, hogy szé-
dülni sem lehetett. A dél- ronyból 110 000-et adtak el, p e k . színvonalasak voltak 
előtti órákban fogadta 750 az utolsó napra már egy da- szocialista par tnereink kiál-
ezredik vendégét az őszi rab sem maradt. Emellett a jító részlegei, az őszi BNV 
BNV. Szamosmenti Ruhaipari Szö- látogatói megismerkedhettek 

A látogatókat ezen a na- vetkezet és a Debreceni Ru- a KGST-tagországok között 
pon is változatos progra- hagyár kis szériás modelljei, megvalósult szakosítás és 

valamint a Budaprmt ágy ; integráció eredményeivel, 
neműgarpitúrái ' voltak, igen. Hozzátette,- bogy ebből a 
kelendők. nemzetek közötti munka-

* megosztásból hazánk is de-
Vasárnap délután Schrif- rekasan kiveszi a részét, en-

fert Ferenc, a BNV igazga- nek jelei a vásáron is mu-
tója á tadta a közönség tatkoztak. A hatékonyabb 
nagydíját a Videoton Elekt- kereskedelmi munkára utal, 
ronikai Vállalat képviselői- hogy sok vállalat hívta meg 
nek. 

B. Gy. 

mokkái várta a rendezőség. 
Szinte folyamatosan (qrtot-
tak a látványos, zenés di-
vatbemutatók és sok érdek-
lődőt vonzottak a fodrászok 
és kozmetikusok ingyenes 
bemutatói. 

A különböző kereskedel-
mi vállalatok és a vendég-
látóipar jól szervezte meg a 
m u n k á j á t : volt elegendő enni-
és innivaló mindenki számá-
ra. Rekordforgalmat köny-
velhettek el a kihelyezett 
üzletek, büfék, bisztrók, a 

A vásár vendége volt va-
sárnap Sztanis Bonev, a Bol-
gár Minisztertanács elnök-
helyettese, aki Sághy Vilmos 
belkereskedelmi miniszter 
kíséretében megtekintet te a 
magyar kiállítók termékeit , 

az őszi vásárra hazai, illet-
ve külföldi kereskedelmi 
kooperációs partnereit . Sok 
új üzleti kapcsolat is szüle-
tett. Jó kezdeményezésnek 
bizonyult, hogy a vásár ide-
je alat t színvonalas progra-
mokkal szórakoztatták a lá-
togatókat. Jók voltak a k ü - ' 

m a j d a bolgár részvevőknél lönbözo szakköri foglalko-
tájékozóüott a BNV-n szer- -ások és diavetítési progra-
zett tapasztalataikról. mok. ugyancsak népszerű 

Este 7 órakor a Rákóczi volt az Országos Közleke-
induló hangjaival búcsúzott désbiztonsági Tanács tevé-
a minden eddiginél több, kenységét bemutató kiállítás, 
mintegy 800 ezer látogatót s tán a Magyar Távirati 
fogadó ő$zi BNV. A főtér Iroda sem számolt azzal, 
árbocairól levonták a résztve- milyen sikere lesz önálló be-
vő országok zászlóit és be- muta tó jának, ahol megis-
zárta kapui t a fogyasztási merhet ték az érdeklődők a 
cikkek vására. A kiállítók nemrég kialakított teletext-
megkezdték a csomagolást, rendszert, vagyis a követke-
hogy á tad ják a helyet az ző évtizedek televíziós ú j -
október közepén nyíló szak- Ságját. 
kiállításoknak. 

Az őszi BNV befejezése 
alkalmából Körösvölgyi 
László, a Hungexpo megbí-
zott vezérigazgatója adott váltotta a 
nyilatkozatában összefoglal 

Körös völgyi László befeje-
zésül megállapította, hogy 
az idei őszi BNV, a fogyasz-
tási cikkek szakvására be-

hozzáfűzött re-
ményeket. 

A VI. ötéves tervben is folyta t ják a ha - sával megduplázzák az antibiotikumok 
zai gyógyszergyártás 10 százalékát terme- alapanyag-ellátását. A rekonstrukcióval 
lő, termékeinek 20 százalékát exportáló együtt megúj í t j ák a gyártmányszerkezetet 
debreceni Biogál Gyógyszergyár bővítéssel i s . A z elkészülő beruházásokkal már az 
egybekötött rekonstrukcióját Jelenleg 40 j d é n s z á z a i é k k a i n ö v e l i termelését a 
százalék készültségi fokot er t el az u j fe r - . . . . . . . , .. 
mentálóüzem építése. A 370 millió forintos Biogal. Képünkön: az mjekciogyartó üzem 
költséggel 1982-re felépülő ú j üzem átadá- részlete. 

taBácskezása 
Hétfőn Balatonaligán meg- A szocialista országok 

nyílt a szocialista országok egészségügyi miniszterei há-
egészségügyí minisztereinek romnapos tapasztalatcseréjén 
XXII. konferenciája. Dr. többek között ismertetik a 
Schultheisz Emil köszöntő és bevált és követésre érdemes 
megnyitó szavai után, meg- szervezési, betegellátási mód-
kezdődött a vita a szociális- szereket. Kerekasztal beszól-
ta országok egészségügyi getésen számolnak be az 
szakértőinek előterjesztésé- egyes országok elmúlt ötéves 
ről. amelynek tárgya a meg- terveinek eredményeiről az 
betegedések száma, összeté- egészségügy területén és a 
telének alakulása é s a meg- . . . 
előzéshez szükséges intezke- k°vetkezo ot évre tervezett 
dések az 1970—80-as időszak egészségügyi intezkedések-
tapasztalatai a lapján. ről. 
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